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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   27 de juny de 2016 
Horari:  20 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Bartomeu Gili Nadal,   batle 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Ana María Comas Delgado,  regidora 
Jaume Alzamora Riera,  regidor 
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Immaculada Moreno Mayal,  regidora 
Assumpció Santandreu Ginard, regidora 
Amalio Arnandis Puig,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de 25 d’abril de 2016. 
2. Aprovació inicial, si s’escau, del Reglament de la Comissió Municipal de Festes. 
3. Aprovació, si s’escau, de la proposta de suport a la candidatura internacional de la tècnica 
constructiva tradicional de la pedra en sec com a Patrimoni Cultural Immaterial de la Humanitat. 
4. Aprovació, si s’escau, de la proposta relativa a la demanda de més formació tendent a la capacitació 
de nous professionals per esser destinats a reforçar les plantilles de la policia local dels municipis de les 
Illes Balears. 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal de suport al 
desenvolupament, respecte i visibilització de la diversitat sexual i de gènere, fent palesa l’aprovació de 
la llei per garantir els drets de lesbianes, gais, transsexuals, bisexuals i intersexuals, i per eradicar la 
LGTBIfòbia. 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a declarar la festa 
de Sant Antoni de Pàdua d’Artà com a festa d’interès cultural. 
7. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a la rebaixa del 
tipus d’impost de béns immobles vigent del municipi d’Artà. 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a la modificació de 
les bases d’execució del pressupost de 2016. 
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9. Aprovació inicial, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit per crèdit extraordinari i 
suplement de crèdit núm. 15/2016. 
10. Aprovació inicial, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit per transferència de crèdits 
núm. 16/2016. 
11. Aprovació inicial, si s’escau, de la proposta de modificació de les bases d’execució del pressupost 
de 2016 de l’Ajuntament d’Artà. 
12. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de maig de 2016. 
13. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de 25 d’abril de 2016 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als 
membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre l’acta de 25 d’abril  de 2016, de la 
qual se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu coneixement, 
rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar l’acta de la sessió de 25 d’abril de 2016. 
 
 
2. Aprovació inicial, si s’escau, del Reglament de la Comissió Municipal de Festes 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Considerant de màxim interès per a aquest municipi l’aprovació d’un reglament municipal que reguli 
la Comissió Municipal de Festes, amb l’objecte de regular la participació ciutadana en l’organització de 
les festes del municipi. 
 
Considerant que, amb data 18/05/2016, es va emetre un informe de Secretaria en relació amb el 
procediment i la legislació aplicable per aprovar el Reglament de la Comissió Municipal de Festes. 

 
Una vegada realitzada la tramitació corresponent i atesa la competència del Ple, en virtut dels 
articles 22.2.d i 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, i de l’article 
102 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes Balears, es proposa al 
Ple que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Aprovar inicialment el Reglament de la Comissió Municipal de Festes en els termes en què figura a 
l’expedient. 

 
2. Sotmetre el projecte de Reglament de la Comissió Municipal de Festes a un període d’informació 
pública, per termini de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears i en el tauler d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les persones interessades 



3 

 

legítimament puguin examinar l’expedient i formular reclamacions, objeccions o observacions.  
 

3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el Registre Municipal 
d’Associacions Veïnals i que el seu fi tingui relació directa amb l’objecte de la disposició. 

 
4. Facultar el batle per subscriure i signar tota classe de documents relacionats amb aquest assumpte.>> 
 
El Sr. Galán diu que falta incloure, a l’article 2.6, allò que va proposar el portaveu d’UIA, Sr. Alzamora: 
“conèixer i valorar els pressupostos corresponents a les festes, així com la liquidació, detalladament de 
l’any anterior”. 
 
També comenta que, a l’article 5.d, on diu “promoure una consulta popular en cas que ho consideri 
oportú” ha de dir: “proposar una consulta popular en cas que ho consideri oportú”. 
 
Finalment, el Sr. Galán diu que, en el segon paràgraf de l’article 5, on diu “La Comissió Municipal de 
Festes pot convocar una reunió extraordinària sense que el president la convoqui, sempre que algú ho 
demani i argumenti entrant una petició al registre d’entrada de l’Ajuntament” ha de dir “La Comissió 
Municipal de Festes pot convocar una reunió extraordinària sense que el president la convoqui, sempre 
que ho demani un 25 % dels assistents de la darrera reunió i ho argumenti entrant una petició al registre 
d’entrada de l’Ajuntament”. I, en relació als percentatges d’aprovació de l’article 8, el Sr. Galán diu que 
entenen que l’esperit de la Comissió és crear debat i arribar a acords, per tal que les propostes surtin 
amb el màxim consens possible, en aquest cas un 80 %. Amb aquest esperit, diu el Sr. Galán, podríem 
rebaixar aquest percentatge fins a un 70 %. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que no entenen que s’arribi a un acord amb un percentatge del 
80 %; en la seva interpretació, pensa que hauria de ser per majoria simple. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, opina que la Comissió de Festes ha de ser una eina d’ajuda per 
organitzar les festes a l’Ajuntament d’Artà. Diu que hi va haver moltes queixes, a la darrera verbena de 
la Colònia de Sant Pere. Diu que s’abstendrà en la votació. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 7 vots a favor (PI, PSOE i AA) i 6 abstencions (UIA i PP): 
 
1. Aprovar inicialment el Reglament de la Comissió Municipal de Festes en els termes en què figura a 
l’expedient. 

 
2. Sotmetre el projecte de Reglament de la Comissió Municipal de Festes a un període d’informació 
pública, per termini de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears i en el tauler d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les persones interessades 
legítimament puguin examinar l’expedient i formular reclamacions, objeccions o observacions.  

 
3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el Registre Municipal 
d’Associacions Veïnals i que el seu fi tingui relació directa amb l’objecte de la disposició. 

 
4. Facultar el batle per subscriure i signar tota classe de documents relacionats amb aquest assumpte. 
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3. Aprovació, si s’escau, de la proposta de suport a la candidatura internacional de la tècnica 
constructiva tradicional de la pedra en sec com a Patrimoni Cultural Immaterial de la Humanitat  
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, diu que és una proposta del Consell de Mallorca. A continuació, explica 
la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
La pedra en sec, a més d’un patrimoni material centrat majoritàriament en les construccions que 
marquen el nostre paisatge rural (marges, parets, barraques, camins, etc.), té uns valors immaterials de 
caràcter cultural únics. Els coneixements i la tècnica necessaris per construir-les, els oficis relacionats 
amb llur construcció, manteniment i ús, són alguns elements d’aquest patrimoni immaterial. 
 
És tot aquest patrimoni cultural immaterial que es pretén que sigui declarat Patrimoni de la Humanitat 
per la UNESCO. Amb aquest reconeixement internacional es veuria reconeguda la tasca dels nostres 
avantpassats per conservar i transmetre tota la cultura de la pedra en sec i, a la vegada, es contribuiria a 
mantenir les activitats tradicionals lligades a ella i a conservar els valors immaterials. 
 
La candidatura a Patrimoni Cultural Immaterial de la Humanitat és una iniciativa de diversos països 
(Grècia, Xipre, França, Espanya, etc.). Aquesta candidatura multinacional està coordinada pel Ministeri 
d’Educació, Cultura i Esports, en l’àmbit de l’Estat, i pel Govern balear, en l’àmbit de les Illes Balears. 
El Consell de Mallorca és l’entitat que impulsa la candidatura a la nostra illa. 
 
La declaració de Patrimoni de la Humanitat és un repte que han d’assumir tots els sectors de la societat 
mallorquina, des de l’Administració fins a totes les formes de la societat civil. Per assolir aquest 
objectiu, són claus la sensibilització, la conscienciació i la participació de la ciutadania i de tots els 
agents socials, així com la implicació de les entitats locals. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Donar suport a la candidatura internacional i a la seva presentació davant la UNESCO perquè es 
declari la tècnica constructiva tradicional de la pedra en sec com a Patrimoni Cultural Immaterial de la 
Humanitat.  
 
2. Participar, d’aquesta manera, en el procés de preparació de la candidatura i notificar aquest acord al 
Departament de Medi Ambient del Consell de Mallorca, perquè el trameti a les institucions que pertoqui 
i consti en l’expedient de la candidatura.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, en mostra la seva conformitat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, també mostra la seva conformitat. També diu que seria interessant crear 
una línia de subvencions perquè la gent pugui aprendre a fer marges en el Parc Natural de Llevant. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Donar suport a la candidatura internacional i a la seva presentació davant la UNESCO perquè es 
declari la tècnica constructiva tradicional de la pedra en sec com a Patrimoni Cultural Immaterial de la 
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Humanitat.  
 
2. Participar, d’aquesta manera, en el procés de preparació de la candidatura i notificar aquest acord al 
Departament de Medi Ambient del Consell de Mallorca, perquè el trameti a les institucions que pertoqui 
i consti en l’expedient de la candidatura. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de la proposta relativa a la demanda de més formació tendent a la 
capacitació de nous professionals per ser destinats a reforçar les plantilles de policia local dels 
municipis de les Illes Balears 
 
El batle diu que es tracta d`una proposta que els ha fet arribar la FELIB. A continuació, explica la 
proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
L’article 30.19 de l’Estatut d’autonomia de les Illes Balears estableix que la comunitat autònoma, entre 
d’altres, té competència exclusiva en matèria de coordinació en relació amb les policies locals. 
 
L’article 28 de la Llei 4/2013, de 17 de juliol, de coordinació de les policies locals de les Illes Balears, 
estableix que correspon a la conselleria competent en matèria de policies locals, a través de l’Escola 
Balear d’Administració Pública, l’exercici de les competències relacionades amb la formació dels 
cossos de policia local. La superació dels cursos impartits per l’Escola Balear d’Administració Pública 
constitueix un requisit necessari per accedir a les diferents categories dels cossos de policia local. 
 
L’article 30 de la Llei 4/2013 estableix que correspon al Govern de les Illes Balears les competències 
sobre la formació de la capacitació professional per complir les tasques pròpies dels cossos de policia 
local i dels policies als ajuntaments que no hagin constituït cos de policia local.  
 
A les Illes Balears existeix una significativa manca de persones que reuneixi els requisits per accedir als 
cossos de policia. Aquesta mancança ve donada, en gran mesura, per la falta de realització de formació 
tendent a la capacitació i la formació que ha de dur a terme el Govern de les Illes Balears.  
 
Aquesta escassetat repercuteix negativament en els ajuntaments de les Illes Balears, ja que no poden 
cobrir adequadament les places vacants existents a les seves plantilles de policia local. Aquesta situació, 
a més, posa en perill la seguretat ciutadana i la resta de funcions assignades a la Policia Local, 
especialment durant els mesos d’estiu, ja que el servei públic no té la dotació adequada per atendre 
l’afluència de tanta gent. 
 
Per tot això, es proposa al Ple de la corporació que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Instar el Govern balear a programar i realitzar, amb caràcter urgent, cursos de capacitació de policia 
local, a l’efecte d’augmentar significativament l’oferta potencial de persones que puguin participar en 
les convocatòries corresponents efectuades pels ajuntaments amb l’objectiu de cobrir la demanda i les 
necessitats de les seves plantilles de policia local.  
 
2. Remetre una còpia d’aquest acord a la Consellera d’Hisenda i Administracions Públiques del Govern 
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de les Illes Balears i a la Federació d’Entitats Locals de les Illes Balears.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, mostra la seva conformitat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, també en mostra la conformitat. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Instar el Govern balear a programar i realitzar, amb caràcter urgent, cursos de capacitació de policia 
local, a l’efecte d’augmentar significativament l’oferta potencial de persones que puguin participar en 
les convocatòries corresponents efectuades pels ajuntaments amb l’objectiu de cobrir la demanda i les 
necessitats de les seves plantilles de policia local.  
 
2. Remetre una còpia d’aquest acord a la Consellera d’Hisenda i Administracions Públiques del Govern 
de les Illes Balears i a la Federació d’Entitats Locals de les Illes Balears. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal de suport al 
desenvolupament, respecte i visibilització de la diversitat sexual i de gènere, fent palesa 
l’aprovació de la Llei per garantir els drets de lesbianes, gais, transsexuals, bisexuals i 
intersexuals, i per eradicar la LGTBIfòbia 
 
La regidora delegada de Relacions Institucionals i Educació, Sra. Sureda, explica la moció, que, copiada 
literalment, diu: 
 
<<Tal com tots i totes sabem, als darrers anys ha crescut una major consciència i un posicionament 
positiu en tots aquells aspectes que tenen a veure amb el respecte i la inclusió dels drets de les persones 
que tenen, com a forma de vida, tota expressió afectivosexual basada en la diversitat. Per tant, la 
societat ha vist créixer la seva acceptació, la seva tolerància i el seu respecte. Així, s’han anat assimilant 
els diferents posicionaments fruits també de les diverses normatives legals que han ajudat i han estat 
efectives en tot l’Estat, fent-se palès un procés que significava una demanda social fortament vinculada 
amb les exigències de la nostra ciutadania. 
 
No obstant això, en el marc del desenvolupament normatiu encara es fa necessari continuar avançant. 
Una mostra d’aquest progrés es manifesta en el Parlament de les Illes Balears, on va ser aprovada el 
proppassat 17 de maig la Llei per garantir els drets de lesbianes, gais, trans, bisexuals i intersexuals, i 
per eradicar la LGTBIfòbia. Així, una de les conquestes dels moviments LGTBIQ va ser cercar, en tot 
moment, la visibilització de totes les formes de convivència dutes a terme des de l’àmbit de les 
diversitats afectivosexuals perquè esdevinguin totalment inclusives, a la vegada que pugui permetre 
amb la regulació adient, al mateix temps, protectora de tots els marcs de les situacions amb les quals els 
col·lectius afectats per la proposta de llei, i puguin sostenir amb garanties efectives els drets i també les 
diverses situacions de risc. 
 
És necessari esmentar que l’Assemblea General de l’Organització Mundial de la Salut (OMS) va 
ratificar l’eliminació de l’homosexualitat com a malaltia el 17 de maig de l’any 1990. Això va 
determinar una confirmació i unes garanties que han de continuar amb la lluita per la normalització, per 
la visibilització de la realitat derivada de totes les perspectives d’homosexualitat, lesbianisme i per la 
resta d’expressions de les diferents vivències de totes les persones que senten com a pròpies les diverses 
vides afectivosexuals tant des del seu àmbit personal com també del social. 
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De la mateixa manera, cal vincular els fets esmentats anteriorment amb l’origen de la celebració del Dia 
de l’Orgull que suposa recordar la història dels disturbis de Stonewall (Nova York, EEUU) de 1969. 
Aquesta commemoració es troba present en tot un seguit d’actes que, cada any, els col·lectius LGTBIQ 
celebren de forma pública per tal d’afavorir la tolerància i la igualtat de lesbianes, gais, transsexuals, 
bisexuals i intersexuals. Per tant, esdevé una data d’expressió pública de drets, de fer present i visible un 
camí de normalització i respecte que, cada cop més, eixampla el seu ventall i cerca aprofundir en el 
compromís social sense cap tipus de barrera. La celebració de la Festa de l’Orgull simbolitza, per un 
costat, un acte festiu. Al mateix temps, cerca la implicació i fer present la força de la reivindicació dels 
drets de tots els col·lectius esmentats. 
   
Tot i així, encara manca per consolidar i normalitzar en aquest camp. Les diverses situacions 
discriminatòries, de tabú o d’invisibilitat i, el que és encara més greu, les pors que sovint es troben 
soterrades. A més de les agressions que encara es donen a causa de rebuig a persones i col·lectius, entre 
altres aspectes, ens impulsen a la necessitat i el compromís social i institucional per reafirmar la lluita, a 
efectes que pugui assolir una íntegra tolerància i inclusió, una normalització que allunyi de la nostra 
societat tota manca de respecte basada en els drets i la justícia. És evident que s’ha avançat en drets i 
garanties. És cert, també, que el camí iniciat necessita encara molta més fermesa i més compromís des 
de diverses altres perspectives, que ara a la CAIB, entre altres aspectes, es concreta amb la Llei per 
garantir els drets de lesbianes, gais, transsexuals, bisexuals i intersexuals, i per eradicar l’homofòbia, 
transfòbia i bifòbia, recentment aprovada. Ben Amics, essent una associació que fa més de 20 anys que 
està present a la nostra comunitat, fa de la seva presència activa una acció de lluita i de suport als 
col·lectius LGTBIQ i insta aquest Ajuntament a donar-hi suport.  
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Expressar el compromís de l’Ajuntament d’Artà de suport a la lluita de les associacions LGTBIQ en 
el marc de la política municipal, una tasca d’inclusió i de respecte íntegre als drets i les reivindicacions 
d’aquestes associacions.  
 
2. Manifestar el compromís de l’Ajuntament en el desenvolupament del que s’exposa a la Llei per 
garantir els drets de lesbianes, gais, transsexuals, bisexuals i intersexuals, i per eradicar l’homofòbia, 
transfòbia i bifòbia, i construir un camí d’inclusió i de normalització per poder rebutjar, en el municipi, 
l’homofòbia, la transfòbia i la bifòbia.  
 
3. Donar suport i promoure pràctiques educatives, formatives, de sensibilització dins les àrees de 
l’Ajuntament i la resta d’entitats municipals. 
 
Com a representació simbòlica, en aquesta moció es proposa que, en el temps corresponent a la 
celebració de l’Orgull, s’integri a les balconades de l’Ajuntament la bandera que caracteritza la 
comunitat LGTBIQ, expressió pública del compromís que la corporació municipal aprova amb aquesta 
moció, un compromís que genera vincles amb les diversitats i un compromís que desperta la inclusió i 
el respecte, tenint present les situacions de dificultats i manca de llibertats, des del passat, fent palesa 
una aposta ferma i transparent amb el present i el futur vers tota la comunitat>>.  
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que està a favor de la moció. 
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El portaveu del PP, Sr. Lliteras, mostra la seva conformitat. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Expressar el compromís de l’Ajuntament d’Artà de suport a la lluita de les associacions LGTBIQ en 
el marc de la política municipal, una tasca d’inclusió i de respecte íntegre als drets i les reivindicacions 
d’aquestes associacions.  
 
2. Manifestar el compromís de l’Ajuntament en el desenvolupament del que s’exposa a la Llei per 
garantir els drets de lesbianes, gais, transsexuals, bisexuals i intersexuals, i per eradicar l’homofòbia, 
transfòbia i bifòbia, i construir un camí d’inclusió i de normalització per poder rebutjar, en el municipi, 
l’homofòbia, la transfòbia i la bifòbia.  
 
3. Donar suport i promoure pràctiques educatives, formatives, de sensibilització dins les àrees de 
l’Ajuntament i la resta d’entitats municipals. 
 
Com a representació simbòlica, en aquesta moció es proposa que, en el temps corresponent a la 
celebració de l’Orgull, s’integri a les balconades de l’Ajuntament la bandera que caracteritza la 
comunitat LGTBIQ, expressió pública del compromís que la corporació municipal aprova amb aquesta 
moció, un compromís que genera vincles amb les diversitats i un compromís que desperta la inclusió i 
el respecte, tenint present les situacions de dificultats i manca de llibertats, des del passat, fent palesa 
una aposta ferma i transparent amb el present i el futur vers tota la comunitat. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a declarar la 
festa de Sant Antoni de Pàdua d’Artà com a festa d’interès cultural 
  
La regidora d’UIA, Sra. Moreno, diu que divendres passat varen tenir una xerrada amb els frares sobre 
la moció i explica que els varen dir que ells no feien comptes presentar una moció sobre aquest tema, 
però que estaven d’acord amb què ells la presentassin. 
 
El batle diu que li sorprèn molt el que diu la regidora; opina que, perquè surti bé, hauria de ser una 
petició dels Pares Franciscans. Demana a UIA que retirin la moció i fer-la conjuntament entre tot el 
consistori. 
 
La regidora d’UIA, Sra. Moreno, diu que ha estat un malentès. Explica que, com que no arribaren a un 
acord, diu que el pare Miquel els va proposar crear una comissió tècnica per preparar la moció. 
 
El batle considera que no és urgent i els demana deixar-la damunt la taula. 
 
El regidor del PSOE, Sr. Serra, diu que ell va xerrar amb els frares i va entendre que ells no estaven 
d’acord amb la moció. Opina que allò més oportú seria fer una reunió conjunta amb ells, els Pares 
Franciscans, i que els transmetin el seu parer.  
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que també va xerrar amb el pare Tomeu i que no li va dir el que ha 
explicat la regidora d’UIA. 
 
La regidora d’UIA, Sra. Moreno, diu que ella no va entendre que volien arribar a un consens. 
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A continuació, la regidora d’UIA, Sra. Moreno, retira la moció de l’ordre del dia i es deixa damunt la 
taula. 
 
 
7.  Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a la rebaixa 
del tipus d’Impost de Béns Immobles vigent del municipi d’Artà 
 
La regidora d’UIA, Sra. Maria, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Durant la passada legislatura l’Equip de Govern es va veure obligat a aplicar el Reial decret 
llei 20/2011, de 30 de desembre, de mesures urgents en matèria pressupostària, tributària i financera per 
a la correcció del dèficit públic, que el Govern de Rajoy va aprovar i que impossibilitava als 
ajuntaments rebaixar l’IBI i aquest l’havia d’augmentar. 
 
Actualment, aquesta situació canvia i s’aprova una actualització dels coeficients de l’IBI, possibilitant-
ne una rebaixa. 
 
UIA, amb aquesta moció, pretén donar compliment al seu programa electoral, en què es comprometia a 
defensaria, tan aviat com fos possible i legal, la rebaixa de l’IBI. 
 
En el mandat 2011-2015, i immersos en una situació de greu crisi econòmica, de manca de recursos per 
a les administracions públiques, i pendent encara de resoldre la reclamació històrica de revisió del 
finançament local, el Govern de l’Estat espanyol va aprovar tota una sèrie de mesures per  incrementar 
els recursos dels ajuntaments. Així, el Reial decret llei 20/2011, de 30 de desembre, de mesures urgents 
en matèria pressupostària, tributària i financera per a la correcció del dèficit públic, va establir que 
durant els anys 2012 i 2013 no es podia rebaixar el tipus d’IBI que l’Ajuntament aplicava. Aquest Reial 
decret va ser prorrogat, i els seus efectes també, als anys 2014 i 2015. 
 
En la pràctica, aquest Reial decret impossibilitava que l’Ajuntament d’Artà pogués rebaixar el tipus 
d’IBI. A Artà, a més a més, l’any 2004 es va aprovar la revisió cadastral. Aquesta revisió va incrementar 
el valors de tots els immobles. I durant els 10 anys següents, tal com determinava la Llei, aquest valor es 
va anar aplicant gradualment. Així, el primer any la llei establia una bonificació del 90 %, el segon del 
80 %, i així fins el desè any, en què desapareixia la bonificació. 
 
En coincidir en el temps el Reial decret llei 20/2011, que impedia rebaixar el tipus d’IBI, i els efectes de 
la revisió cadastral, incrementant cada any el valor de l’immoble sobre el qual s’aplicava el tipus, ens 
vam trobar que el rebut d’IBI va pujar cada any, sense cap possibilitat legal de rebaixar-lo o congelar-lo. 
 
Així mateix, l’esmentat Reial decret encara penalitzava amb un recàrrec del 6 % més el 50 % dels 
immobles amb més valor, de tal manera que els increments del rebut en aquests anys han estat molt i 
molt importants. 
 
Amb aquesta mesura el Govern del Partit Popular intentava millorar el finançament dels ajuntaments, 
que havien perdut els ingressos lligats a la construcció i llicències d’obres, i ho feia a càrrec de la 
butxaca del ciutadà, no del pressupost de l’Estat. 
 
Durant la legislatura anterior, any rere any, vam anar repetint que era una injustícia que l’Estat abolís 
amb aquest Reial decret l’autonomia municipal per decidir l’IBI. I, en les darreres eleccions municipals, 



10 

 

UIA ens vam comprometre a que, tan aviat com es pogués, tan aviat com fos legal, defensaríem, si fos 
possible, la rebaixa de l’IBI. 
 
En aquests moments s’ha obert una escletxa per poder assolir aquest objectiu, sol·licitant al Govern de 
l’Estat que, en l’aprovació de la Llei de pressupostos generals de l’Estat per a 2017, on s’aprova 
l’actualització de coeficients d’IBI dels municipis, apliqui a Artà els coeficients prevists i, així, rebaixi 
el valors dels immobles del municipi. 
 
Òbviament, aquest és un primer pas per rebaixar el rebut d’IBI. El segon pas, un cop assolit aquest, serà 
que el Ple de l’Ajuntament, en l’aprovació de les ordenances fiscals per a l’any 2017, rebaixi el tipus 
que actualment s’aplica.  
 
Per tot això exposat anteriorment, proposam al Ple de l’Ajuntament d’Artà adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Sol·licitar al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques, mitjançant la Direcció General del 
Cadastre, que s’apliquin, als valors cadastrals del terme municipal d’Artà, els coeficients que, pel seu 
decrement, estableixi la Llei de pressupostos generals de l’Estat. 
 
2. Comprometre’s, l’Ajuntament d’Artà, si és possible, a rebaixar el tipus d’IBI vigent. 
 
3. Publicar aquesta moció a la pàgina web de l’Ajuntament, a Ràdio Artà i a les xarxes socials 
municipals.>> 
 
El batle diu que és una moció que tots duen en el programa electoral. Explica que el problema va 
començar l’any 2003 amb la revisió de preus. Diu que li genera molts dubtes, quant al procediment que 
s’ha de fer. Diu que estan estudiant si, per a aquest any, és possible una rebaixa. Comenta que es 
compromet a estudiar aquest tema i a intentar les vies legals per fer efectiva la rebaixa dins aquest any 
2016. Finalment, demana a UIA que retiri la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, anima l’Equip de Govern a ser valent i rebaixar el tipus de l’IBI. 
 
Seguidament, la regidora d’UIA, Sra. Maria, retira el punt de l’ordre del dia. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal d’UIA relativa a la 
modificació de les bases d’execució del pressupost de 2016 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<En la liquidació del pressupost de 2015 de l’Ajuntament d’Artà, aprovat per decret de Batlia el 14 
d’abril de 2015, es va generar un superàvit de d’1.608.298,97 d’euros, i se’n va donar compte al Ple en 
el plenari ordinari de maig. 
 
Segons les bases d’execució del pressupost de 2016, aprovades en el plenari de 9 de desembre de 2015, 
en la base número 55, s’estipula que “en el supòsit que la liquidació pressupostària es situï en superàvit, 
aquest es destinarà a reduir l’endeutament net (article 32 de la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, 
d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera)” i no fa cap referència, aquesta base, a altres 
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opcions.  
 
La mateixa Llei orgànica 2/2012 preveu, en la disposició addicional sisena, lletra c, que “[…] es podrà 
destinar el superàvit a finançar inversions sempre que al llarg de la vida útil de la inversió aquesta sigui 
financerament sostenible. També, en el punt 5, s’estableix que “en relació als exercicis posteriors al 
2014, mitjançant la Llei de pressupostos generals de l’Estat es podrà habilitar, atenent a la conjuntura 
econòmica, la pròrroga del termini d’aplicació.” 
 
La Llei 48/2015, de 29 d’octubre, de pressupostos generals de l’Estat per a l’any 2016, segons la 
disposició addicional 82, en relació a la destinació del superàvit pressupostari de les entitats locals 
corresponents a l’any 2015, “se prorroga per al 2016 l’aplicació de les regles de la disposició addicional 
sisena de la Llei orgànica 2/2012, i pel qual s’haurà de tenir en compte la disposició addicional setzena 
del RDL 2/2004, de 5 de març, del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals”. 
 
La disposició addicional setzena del RDL 2/2004, de 5 de març, del text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals, en la seva disposició addicional setzena, explica què es una inversió financerament 
sostenible als efectes de la Llei 2/2012 i estipula, entre d’altres requisits, en quin programes 
pressupostaris les inversions hauran de tenir reflex, recollits en l’Ordre EHA/3565/2008, de 3 de 
desembre, per la qual s’aprova l’estructura dels pressupostos de les entitats locals. Entre aquests 
programes s’hi estableix el 162, de recollida, eliminació i tractament de residus. 
 
El Punt Verd d’Artà presenta tota una sèrie de deficiències que és necessari corregir, perquè suposen, 
fins i tot, un perill per als treballadors i per als usuaris. El Punt Verd, de fet, no disposa de llicència 
d’activitats i, per tant, tampoc no té la pertinent llicència d’obertura. Per això es va tramitar, el seu dia, 
un projecte per poder tirar endavant les obres necessàries per poder obtenir aquests permisos. 
 
Entre les obres previstes en el projecte hi havia una pavimentació del recinte, una perimetració o la 
construcció d’una coberta per a la recepció dels residus. Igualment es preveia assegurar el moll de 
descàrrega de residus, la construcció d’una caseta d’administració en condicions, la instal·lació d’una 
xarxa de baixa tensió o la construcció d’una xarxa de drenatge i de sanejament (l’abocament dels 
lixiviats al torrent és una irregularitat flagrant que s’ha d’acabar de seguida).  
 
Per tots aquests motius, el grup municipal d’Unió Independents d’Artà proposa al Ple de l’Ajuntament 
d’Artà l’adopció dels següents  
 
ACORDS: 
 
1. Modificar les bases d’execució del pressupost per incorporar, en la  seva base 55, allò previst en la 
Llei per poder destinar els diners del superàvit a inversions financerament sostenibles. 

 
2. Destinar els recursos necessaris del superàvit de 2015 a comprar el solar previst a les NS de l’any 
2010 i a fer la inversió necessària per disposar d’un punt verd amb totes les condicions necessàries. 

 
3. Publicar els acords a la pàgina web de l’Ajuntament i fer-ne difusió per les xarxes socials 
municipals.>> 
 
El batle diu que en les comissions informatives ja es va parlar del canvi de solar per destinar-lo a Parc 
Verd i que el PP ho va acceptar. En l’exposició de motius de la moció es fa referència a l’estat del punt 
verd antic. 
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També, indica el batle, en aquest Ple es duu a aprovació la modificació de les bases d’execució del 
pressupost de 2016; per tant, diu que considera que aquesta moció no té sentit. Finalment, el batle diu 
que votaran en contra de la moció si no es retira de l’ordre del dia. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’han de prendre solucions: o s’ha d’arreglar l’actual Parc Verd 
o se n’ha de canviar la ubicació. Diu que es va parlar d’una finca que, a ell, no li desagrada. Però el que 
no li agrada és que la finca està devora de la benzinera. 
 
El batle li diu que l’Ajuntament està obligat a comprar les dues finques, perquè figuren en les NS 
classificades com a sistemes generals. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, opina que votar en contra de la moció és una contradicció, perquè 
l’Equip de Govern duu a aprovació la modificació de les bases d’execució del pressupost. 
 
Tot seguit, els reunits, per 6 vots a favor (UIA i PP) i 7 vots en contra (PI, PSOE i AA), no aproven la 
moció per manca de quòrum en la votació. 
 
 
9. Aprovació inicial, si s’escau,  de l’expedient de modificació de crèdit per crèdit extraordinari i 
suplement de crèdit núm. 15/2016 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Atesa la possibilitat d’aplicar el superàvit pressupostari en l’exercici 2016 al finançament 
d’inversions financerament sostenibles, mitjançant una provisió de Batia es va incoar l’expedient per a 
la concessió de crèdit extraordinari. 

 
Atès que, en data 13 de juny de 2016, es va emetre un informe de Secretaria sobre la legislació aplicable 
i el procediment a seguir. 

 
Atès que, en data 13 de juny de 2016, es va emetre un informe d’Intervenció, en què es posa de manifest 
l’acompliment dels requisits de la disposició addicional sisena i l’import aplicable a les destinacions 
alternatives, que s’apuja a 1.973.838,53 euros. 

 
Una vegada realitzada la tramitació establerta legalment, es proposa al Ple l’adopció dels següents 
 
ACORDS: 

 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 15/2016 del pressupost en vigor, en la 
modalitat de crèdit extraordinari i suplement de crèdit per a l’aplicació del superàvit pressupostari amb 
càrrec al romanent de tresoreria per a despeses generals, el detall del qual és el següent: finançar 
inversions sempre que durant la vida útil de la inversió aquesta sigui financerament sostenible, per la 
quantitat de 120.157,81 euros. 

 
El resum de les aplicacions pressupostàries a què es destinarà el superàvit pressupostari segons allò que 
estableix l’apartat anterior serà el següent:  
 
Altes en aplicacions de despeses 
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Suplement de crèdit 
Apl. pressup. Descripció Increment 
1611 62200  Proveïment i distribució d’aigua 3.047,20 
9330 63200 Gestió del patrimoni 10.130,57 
1611 61900 Proveïment i distribució d’aigua. Sanejament 69.059,02 
 Total suplements de crèdit 82.236,79 
 
Crèdit extraordinari 
Apl. pressup. Descripció Increment 
4250 63300 Energia  11.367,95 
1622 60000 Inversió per a  l’adquisició del solar del Parc 

Verd 
26.553,07 

 Total 37.921,02 
 
Total de l’increment de la modificació: 120.157,81 € 
 
Altes en aplicacions d’ingressos 
Apl. pressup. Descripció Increment 
870 00 Romanent de tresoreria per a despeses 

generals 
120.157,81 

 Total 120.157,81 
 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears per 
un termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades el podran examinar i presentar 
reclamacions davant del Ple. Considerar definitivament aprovat l’expedient si, durant el termini 
esmentat, no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per 
resoldre-les.>> 
 
El batle explica que en aquesta proposta s’ha inclòs allò que fa referència a la inversió en l’adquisició 
del solar per destinar-lo a Parc Verd, ja que es va xerrar i tractar a la comissió informativa. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que no està dictaminat, a pesar que se’n va xerrar. 
 
La secretària informa que es pot votar la inclusió o no de la proposta en l’ordre del dia, ja que, 
efectivament, aquesta proposta no és la mateixa que es va dictaminar a la Comissió Informativa, a pesar 
que es va parlar de la possible adquisició del solar. 
 
Seguidament, els reunits voten, per unanimitat, la inclusió del punt en l’ordre del dia. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que hi està a favor. No obstant això, pensa que, amb la compra 
del solar, s’estan fent “parxes”. Diu que tenen l’oportunitat de fer grans projectes per arreglar grans 
problemes amb l’aplicació del superàvit pressupostari amb càrrec al romanent de tresoreria. 
 
El portaveu del PP, Sr Lliteras, diu que està a favor de la proposta. 
 
El batle diu que ell no considera que comprar el solar on ubicar el Parc Verd sigui tapar “parxes”. 
 
Finalment, els reunits acorden, per unanimitat: 
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1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 15/2016 del pressupost en vigor, en la 
modalitat de crèdit extraordinari i suplement de crèdit per a l’aplicació del superàvit pressupostari amb 
càrrec al romanent de tresoreria per a despeses generals, el detall del qual és el següent: finançar 
inversions sempre que durant la vida útil de la inversió aquesta sigui financerament sostenible, per la 
quantitat de 120.157,81 euros. 

 
El resum de les aplicacions pressupostàries a què es destinarà el superàvit pressupostari segons allò que 
estableix l’apartat anterior serà el següent:  
 
Altes en aplicacions de despeses 
 
Suplement de crèdit 
Apl. pressup. Descripció Increment 
1611 62200  Proveïment i distribució d’aigua 3.047,20 
9330 63200 Gestió del patrimoni 10.130,57 
1611 61900 Proveïment i distribució d’aigua. Sanejament 69.059,02 
 Total suplements de crèdit 82.236,79 
 
Crèdit extraordinari 
Apl. pressup. Descripció Increment 
4250 63300 Energia  11.367,95 
1622 60000 Inversió per a  l’adquisició del solar del Parc 

Verd 
26.553,07 

 Total 37.921,02 
 
Total de l’increment de la modificació: 120.157,81 € 
 
Altes en aplicacions d’ingressos 
Apl. pressup. Descripció Increment 
870 00 Romanent de tresoreria per a despeses 

generals 
120.157,81 

 Total 120.157,81 
 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears per 
un termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades el podran examinar i presentar 
reclamacions davant del Ple. Considerar definitivament aprovat l’expedient si, durant el termini 
esmentat, no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per 
resoldre-les. 
 
 
10. Aprovació inicial, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit per transferència de 
crèdits núm. 16/2016 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<En relació amb l’expedient relatiu a la transferència de crèdits entre aplicacions de despeses de 
diferents àrees de despeses que no afecten baixes i altes de crèdits de personal.   
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Davant l’existència de despeses que no es poden demorar fins a l’exercici següent per a les quals el 
crèdit consignat en el pressupost vigent de la corporació és insuficient i no ampliable, i davant la 
necessitat d’efectuar transferències de crèdits d’altres aplicacions del pressupost vigent no compromeses 
pertanyents a diferents àrees de despeses que no afecten baixes i altes de crèdits de personal.  

 
Atès l’informe de Secretaria de 14 de juny sobre la legislació aplicable i el procediment a seguir, atesa 
la Memòria de Batlia i l’informe d’Intervenció de 14 de juny de 2016, així com el certificat de 
disponibilitat de crèdit a minorar, s’eleva la següent 
 
PROPOSTA D’ACORD: 

 
1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 16/2016, en la modalitat de transferència de 
crèdits entre aplicacions de diferent àrea de despeses, d’acord amb el detall següent: 

 
Altes en aplicacions de despeses 

Aplicació pressupostària 
Descripció Euros 

Progr. Econòmica 

01 9201 22799 01 Treballs altres empreses 45.190,00 

 Total de despeses 45.190,00 

 
Baixes en aplicacions de despeses 

Aplicació 
pressupostària 

Descripció Euros 

Econòmica   

1701 12000 01 Administració gral. Medi Ambient  6.613,00 

1701 12006 01 Administració gral. Medi Ambient 227,00 

1701 12100 01 Administració gral. Medi Ambient 5.290,00 

1701 12101 01 Administració gral. Medi Ambient 5.927,00 

1701 12103 01 Administració gral. Medi Ambient 1.049,00 

1701 15000 01 Administració gral. Medi Ambient 1.498,00 

1701 16000 01 Administració gral. Medi Ambient 7.000,00 

3401 13101 01 Administració gral. Esports 12.083,00 

3401 15000 01 Administració gral. Esports 1.041,00 

3401 16000 01 Administració gral. Esports 4.462,00 

 Total de baixes per anul·lació 45.190,00 

 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears per 
un termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades el podran examinar i presentar 
reclamacions davant del Ple. Considerar definitivament aprovat l’expedient si, durant el termini 
esmentat, no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per 
resoldre-les.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que està en contra de la proposta. Comenta que ja varen dir que 
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no bastaria el total de les partides del pressupost. Considera que es veu la manca de planificació que 
caracteritza a aquest Equip de Govern. Explica que en aquesta partida hi havia 50.000 € i que els varen 
dir que era per a programes genèrics. A més, diu que, per al que ja està compromès, no els bastarà la 
partida. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que a la Comissió Informativa ja va dir que aquesta proposta no la 
veia suficientment clara. Diu que votarà en contra de la proposta. 
 
El batle diu que un pressupost és una cosa viva  i que es pot modificar en qualque moment; que allò que 
és important, diu el batle, és que quadri a final d’any. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 7 vots a favor (PI, PSOE i AA) i 6 vots en contra (UIA i PP): 
 
1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 16/2016, en la modalitat de transferència de 
crèdits entre aplicacions de diferent àrea de despeses, d’acord amb el detall següent: 

 
Altes en aplicacions de despeses 

Aplicació pressupostària 
Descripció Euros 

Progr. Econòmica 

01 9201 22799 01 Treballs altres empreses 45.190,00 

 Total de despeses 45.190,00 

 
Baixes en aplicacions de despeses 

Aplicació 
pressupostària 

Descripció Euros 

Econòmica   

1701 12000 01 Administració gral. Medi Ambient  6.613,00 

1701 12006 01 Administració gral. Medi Ambient 227,00 

1701 12100 01 Administració gral. Medi Ambient 5.290,00 

1701 12101 01 Administració gral. Medi Ambient 5.927,00 

1701 12103 01 Administració gral. Medi Ambient 1.049,00 

1701 15000 01 Administració gral. Medi Ambient 1.498,00 

1701 16000 01 Administració gral. Medi Ambient 7.000,00 

3401 13101 01 Administració gral. Esports 12.083,00 

3401 15000 01 Administració gral. Esports 1.041,00 

3401 16000 01 Administració gral. Esports 4.462,00 

 Total de baixes per anul·lació 45.190,00 

 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears per 
un termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades el podran examinar i presentar 
reclamacions davant del Ple. Considerar definitivament aprovat l’expedient si, durant el termini 
esmentat, no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per 
resoldre-les. 
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11. Aprovació inicial, si s’escau, de la proposta de modificació de les bases d’execució del 
pressupost de 2016 de l’Ajuntament d’Artà 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu. 
 
<<El Ple de l’Ajuntament d’Artà, a la sessió de 9 de desembre de 2015, va aprovar el pressupost i la 
plantilla de personal de 2016. 
 
Atès que s’ha posat de manifest que la redacció de la base 55 de les bases d’execució pot crear confusió 
pel que fa a la destinació del superàvit pressupostari, es creu convenient modificar aquesta redacció.  
 
Vist l’informe de Secretaria Intervenció i d’acord amb el que estableixen la Llei d’hisendes locals i el 
RD 500/1990, s’eleva al Ple la següent  
 
PROPOSTA D’ACORD: 
 
1. Aprovar inicialment la modificació de la base 55, de tancament i liquidació del pressupost, amb una 
nova redacció de l’últim paràgraf, el qual queda redactat de la manera següent: 
 
“Base 55. Tancament i liquidació del pressupost 
 
[…] 
 
En el supòsit que la liquidació pressupostària se situï en superàvit, aquest es podrà aplicar a les 
destinacions i amb les condicions establertes a l’article 32 i la disposició addicional sisena de la  Llei 
orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera.” 
 
2. Exposar al públic l’expedient i la documentació preceptiva durant un termini de quinze dies des de la 
publicació d’aquest anunci, a l’efecte de reclamacions i al·legacions. Considerar definitivament 
aprovada aquesta modificació si durant el termini esmentat no es presenten reclamacions.>> 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que sí que és necessari modificar les bases i que, en cas contrari, 
l’Equip de Govern no ho hauria duit a aprovació. 
 
El batle li diu que les bases d’execució del pressupost complien la legalitat; no obstant això, es modifica 
la base 55, perquè quedi més clara i més explicada. 
 
[A les 21 h, la portaveu d’AA, Sra. Comas, s’absenta de la sessió.] 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar inicialment la modificació de la base 55, de tancament i liquidació del pressupost, amb una 
nova redacció de l’últim paràgraf, el qual queda redactat de la manera següent: 
 
“Base 55. Tancament i liquidació del pressupost 
 
[…] 
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En el supòsit que la liquidació pressupostària se situï en superàvit, aquest es podrà aplicar a les 
destinacions i amb les condicions establertes a l’article 32 i la disposició addicional sisena de la  Llei 
orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera.” 
 
2. Exposar al públic l’expedient i la documentació preceptiva durant un termini de quinze dies des de la 
publicació d’aquest anunci, a l’efecte de reclamacions i al·legacions. Considerar definitivament 
aprovada aquesta modificació si durant el termini esmentat no es presenten reclamacions. 
 
 
12. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de maig de 2016 
 
A continuació, es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes de maig de 2016. 
 
Seguidament, els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
13. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP i UIA han presentat escrits de precs i preguntes, els quals es llegeixen  a 
continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA UIA 
 
Precs  
 
- Felicitar la companyia Fila Zero Teatre per la reedició de l’espectacle La llegenda de Nuredduna, que 
tant d’èxit tengué l’estiu passat no només entre el públic artanenc sinó també com a reclam 
turisticocultural i del qual es podrà tornar a gaudir entre juliol i setembre de 2016.  
 
Resposta: Gràcies. 
 
- Felicitar la Regidoria d’Educació per la rapidesa en la sol·licitud d’ajudes a la xarxa d’escoletes 
públiques, ja que es disposava d’un termini molt breu de temps. 
 
Resposta: Gràcies. 
  
- Mostrar el nostre suport, com no podia ser d’altra manera, a la ràpida actuació de la regidora de Medi 
Ambient en la denúncia i desallotjament de campistes il· legals a la zona dels Canons.  
 
Resposta: Gràcies. 
 
- Instar l’Ajuntament a protestar formalment pels comentaris homòfobs del portaveu del PP de Sóller, el 
Sr. Carlos Simarro, exigint-ne, si escau, la seva dimissió.  
 
Resposta: Crec que no ha de ser una decisió d’equip de govern, sinó de l’Ajuntament o, en tot cas, de 
cada partit en particular, així que instaria a fer una moció en aquest sentit. 
 
 - Demanam que s’instal·li un mirall a la cantonada entre els carrers de Josep Melià Pericàs i del Llebeig 
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per facilitar la sortida dels vehicles que s’han d’incorporar al carrer de Josep Melià des del Llebeig.  
 
Resposta: Es demanaran els informes pertinents.  
 
- Demanam que s’instal·li un mirall al carrer del Pontarró per facilitar la incorporació dels vehicles que 
vénen des del carrer de la Creu.  
 
Resposta: Es demanaran els informes pertinents. 
 
Interior 
  
- Dia 2 de juny de 2016 els representants sindicals del treballadors laborals demanaren una còpia de tots 
els contractes del personal que fa feina a l’Ajuntament i dels que hi puguin fer feina a partir de la data, 
així com la notificació de les pròrrogues i les denúncies d’aquests contractes. Igualment, sol·liciten 
informació sobre les provisions de l’empresa de subscriure nous contractes. Ens poden donar una còpia 
de la resposta remesa als representants sindicals? I de la documentació que han sol·licitat?  
 
Resposta: Encara no està contestada. 
 
- El 30 de maig es va rebre la notificació de l’aprovació definitiva de la creació d’una pla especial per a 
despeses corrents per a l’any 2016 per part del Consell de Mallorca. Segons diu la notificació, hi ha un 
mes des de la seva recepció per presentar les factures. A l’Ajuntament d’Artà, li corresponen 
20.500 euros. Quines factures s’han presentat o es presentaran? Ens en podeu donar una còpia?  
 
Resposta: Una factura d’Urban Serveis; des de Secretaria us en passaran una còpia. 
 
- El 25 de maig es va rebre la notificació de l’aprovació definitiva de la creació d’un pla especial 
d’ajudes 2016-2017 per a obres i serveis de competència municipal, per part del Consell de Mallorca. 
Segons diu la notificació, hi ha dos mesos des de la seva recepció per presentar els projectes. A 
l’Ajuntament d’Artà, li corresponen 165.500 euros. Quins projectes s’han presentat o es presentaran?  
 
Resposta: La reforma de la casa dels Quatre Cantons per a habitatge social i la resta, per a la millora de 
camins. 
 
- S’ha informat els candidats a jutge de pau dels resultats de la votació que tengué lloc el passat 30 de 
maig? Quan?  
 
Resposta: Encara no; es farà des de Secretaria quan estigui tota la documentació. 
 
- S’ha fet ja la reunió que, per segona vegada reclamava el sindicat Comissions Obreres, amb els 
delegats laborals i funcionaris de l’Ajuntament? Quines han estat les demandes i/o propostes?  
 
Resposta: Encara no. 
 
- S’han contractat dos auxiliars administratius com a funcionaris interins, un per cobrir una jubilació i 
l’altre per cobrir les vacacions dels funcionaris amb plaça. Tots dos formaven part de la bossa de treball.  
A l’hora de la seva contractació, s’han tengut en compte els criteris socials aprovats pel consistori? Tots 
dos són homes, s’han considerat criteris d’igualtat?  
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Resposta: És una borsa que està activa i en la qual se segueixen els procediments adequats. No entenc 
gaire bé la pregunta, perquè, com bé haurien de saber, les borses de feina no discriminen les persones 
per gènere, sinó per mèrits. 
 
Hisenda 
 
- Ja està feta la liquidació definitiva de la dotació de serveis de s’Estanyol? Ens podeu donar una còpia?  
 
Resposta: Sí. 
 
Medi ambient 
 
- Segons l’auditoria realitzada per l’empresa contractada a aquest efecte, datada d’agost de 2015, 
s’havien de reduir 53,02 euros a les factures d’agost, setembre i octubre de 2015. S’ha fet aquesta 
reducció? En quin número de factura s’ha realitzat? Ens podeu donar una còpia de cada una?  
 
Resposta: Encara no s`ha fet. 
 
- Segons l’auditoria realitzada per l’empresa contractada a aquest efecte, datada de novembre de 2015, 
s’havien de reduir 87,46 euros a les factures d’agost, setembre i octubre de 2015 (això deu ser un error). 
S’ha fet aquesta reducció? En quin número de factura s’ha realitzat? Ens podeu donar una còpia de cada 
una?  
 
Resposta: Encara no s’ha fet. 
 
- Segons l’auditoria realitzada per l’empresa contractada a aquest efecte, datada de març de 2016, 
s’havien de reduir 47,33 euros a les factures de novembre i desembre de 2015 i gener de 2016. S’ha fet 
aquesta reducció? En quin número de factura s’ha realitzat? Ens podeu donar una còpia de cada una?  
 
Resposta: Encara no s’ha fet. 
 
- Quantes propostes s’han entregat en el concurs d’idees per evitar els excrements dels ocells quan 
nidifiquen en els voladissos dels edificis?  
 
Resposta:  Dues propostes. 
 
- El 10 de juny de 2016 la Demarcació de Costes, sobre la sol·licitud de concessió administrativa sobre 
béns de domini públic maritimoterrestre en un tram de costa denominat platja de Caloscamps, comunica 
que per tramitar qualsevol concessió administrativa és necessari adjuntar la documentació de l’imprès 
que s’adjunta. Quina concessió administrativa es va sol·licitar a Costes, segons un escrit de 
l’Ajuntament de 23 de maig de 2016? Quina documentació sol·liciten?  
 
Resposta: La dels escars. Us entregam el document que ho explica. 
 
Promoció econòmica  
 
- Els comerços de la Gran Via han presentat un projecte de com els agradaria que fos la reforma 
d’aquella zona. Què els heu contestat?  
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Resposta: Ens han transmès les seves propostes i se n’ha informat als representants dels partits en les 
reunions setmanals que feim. Es fa feina en el sentit d’adequar la zona, però la proposta definitiva no 
està tancada. 
 
Festes 
 
- Enguany, per a la verbena de la Colònia, hi haurà el bus que hi havia els altres anys?  
 
Resposta: Sí. 
 
Infraestructures 
 
- El 14 d’abril de 2016 un negoci sol·licita que uns aparcaments que s’han pintat al carrer Fondo 
intercepten el gual permanent que tenen contractat amb l’Ajuntament. Què li heu contestat?  
 
Resposta: Aquesta setmana passada va anar a junta de govern la proposta que ens varen fer des de la 
Policia. En breu, es notificarà i la Brigada farà les rectificacions. L’informe va encaminat a modificar 
allò que està pintat, a pintar dos aparcaments de motos i, també, dos de cotxes. 
 
- A la Junta de Govern Local de 27 de maig es va aprovar un contracte menor per valor de 
16.276,39 euros a la partida 92012279901 (Administració general, treball d’altres empreses) per 
elaborar el Manual d’estil d’elements urbans de l’Ajuntament d’Artà. Què es pretén amb aquesta feina?  
 
Resposta: Aconseguir que totes les decisions que afectin l’estètica tenguin una coherència amb els 
valors que Artà vol transmetre i fer la primera passa de cara millorar l’Ordenança de la via pública. 
 
- A la Junta de Govern Local de 27 de maig es va aprovar un contracte menor per valor de 6.720 euros 
més IVA per promoure i desestacionalitzar la temporada baixa a la Colònia de Sant Pere. Què es pretén 
amb aquesta feina? Per què està feta en castellà la notificació?  
 
Resposta: El mateix anunciat ho diu; hem de trobar la manera mitjançant la qual el període d’activitat 
econòmica a la Colònia sigui major i pensam que, per les característiques de l’entorn, el turisme pet 
friendly pot ser una bona opció. 
 
- A la Junta de Govern Local de 27 de maig es van aprovar dos contractes menors pel servei de 
col·laboració amb informació turística i entrada gratuïta amb la targeta ArtàCard per un import de 
12.000 euros, 7.000 dels quals al 2016 i 5.000 al 2017. Ja es pagaven factures als mateixos proveïdors 
pel mateix concepte. No es tracta d’un fraccionament de contracte, segons els punts 1 i 2 de l’article 74 
de la Llei 30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del sector públic? Hi ha una quantitat per al 2017; 
això no hauria de ser un pluriennal i tramitar-se segons aquestes condicions?  
 
Resposta: Pensam que no. De fet, molts de contractes de l’Ajuntament d’Artà que s’han gestionat des de 
regidories que han duit regidors d’UIA estan en les mateixes condicions. Crec que la pregunta que volen 
fer no és aquesta. 
 
- A la Junta de Govern Local de 27 de maig es va aprovar un contracte menor per valor de 18.000 euros 
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més IVA per organitzar les jornades divulgatives de tendències digitals i de noves formes 
d’emprenedoria turística. Què es pretén amb aquesta feina. Per què està feta en castellà la notificació?  
 
Resposta: Posicionar Artà com la referència de Mallorca en termes d’economia digital, en la línia que el 
conseller de Turisme promociona davall un ametler “Turisme i dades”. 
 
- La comunitat de veïns del carrer de la Verge Maria de la Colònia de Sant Pere han informat de 
l’accident d’una persona a causa de les arrels a l’entrada de l’edifici situat al número 63. Què els heu 
contestat? Quines actuacions s’han previst fer?  
 
Resposta: Amb arrels tenim bastants de problemes. Pens que haurem de prendre decisions importants en 
aquest sentit. Aquest cas en concret encara no s’ha contestat. 
 
- Veïns de na Crema s’han queixat de l’estat d’abandonament i d’acumulació de fems al carreró del 
final de na Crema. Què els heu contestat? Quines actuacions s’han previst fer?  
 
Resposta: S’hi està fent feina. 
 
Serveis socials  
 
- A la Junta de Govern Local de 30 de març de 2016 es va fer un contracte per dur a terme les tasques de 
cuiner/era a la Residència de Persones Majors Posada dels Olors per un import de 9.852 euros més IVA 
a la mateixa empresa i pel mateix concepte pel qual es pagaren factures al 2015 i al 2016. No es tracta, 
això, d’un fraccionament de contracte, segons els punts 1 i 2 de l’article 74 de la Llei 30/2007, de 30 
d’octubre, de contractes del sector públic?  
 
Resposta: La situació de partida era que teníem una persona fent de cuinera contractada com a cambrera 
de pisos. A final d’any, quan es jubilà una cambrera de pisos, la primera passà a ocupar la plaça que, per 
contracte, li pertocava. S’ha de convocar la plaça, tenim les bases llestes, però encara no s’han publicat. 
Per mor d’això, s’han encadenat dos contractes amb Edades. De tota manera, cal recordar que tenim una 
auxiliar de cuina amb la mateixa empresa fa més de 3 anys en la mateixa situació. 
 
Esports  
 
- A la JGL de 24 de febrer de 2016 es va fer un contracte pel servei de manteniment del Poliesportiu 
Municipal Na Caragol per un import de 3.600 euros més IVA a la mateixa empresa i pel mateix 
concepte pel qual es pagaren factures al 2015. No es tracta, això, d’un fraccionament de contracte, 
segons els punts 1 i 2 de l’article 74 de la Llei 30/2007, de 30 d’octubre, de contractes del sector públic?  
 
Resposta: No en tenim constància que ho sigui; de tota manera, ho revisarem. Per altra banda, cal 
remarcar que l’article de la Llei que citau a la pregunta no és vigent. 
 
- Després d’una parell de mesos de la concessió del bar del Poliesportiu, quina valoració feis, vosaltres, 
la concessionària i els usuaris, del funcionament?  
 
Resposta: Nosaltres en feim una valoració positiva, tant del servei de bar com de la neteja i del 
manteniment; consideram que el dia a dia de la instal·lació ha millorat considerablement. La 
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concessionària coincideix amb aquesta valoració i, pel que fa els usuaris, totes les converses que hi hem 
mantingut, des de l’entrada de la nova concessió, coincideixen amb la nostra valoració.  
 
Teatre  
 
- El passat 2 de juny tengué lloc al Teatre Principal de Palma una trobada entre el vicepresident insular, 
el nou gerent i representants dels teatres públics de la Part Forana. Hi va assistir algun representat del 
Teatre d’Artà a la trobada? Si és que no, per què? S’ha passat informació sobre acords, mesures, etc.?  
 
Resposta: Hi havia d’anar el director artístic, però no hi va poder anar perquè havien operat la seva 
parella. La gerent tenia la Mostra Escolar i, com que també hi anava el representant de Capdepera, es va 
decidir prioritzar Artà. De tota manera, com que el representant de Capdepera anava també en 
representació d’Artà, estam assabentats de tot. També vaig xerrar personalment amb el gerent del Teatre 
Principal. Quant a la darrera pregunta, sí s’ha passat informació, tenim còpia de l’acta i sabem que la 
pròxima reunió serà dia 4 de juliol, a la qual assistirem.  
 
 
PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Quin balanç fan d’aquest any de legislatura? 

 
Resposta:  Cada vegada que hi ha eleccions i es conforma un nou equip de govern es fa molt necessari, 
durant el primer any, posar les bases per al bon funcionament de la legislatura i crec que és el que més 
destacaria, projectes com el PAM, els avanços en transparència i comunicació, juntament amb la 
continuïtat de les polítiques que es duien a terme, fan que sigui molt optimista de cara al seguiment 
d’aquesta legislatura. Si he de posar una nota negativa, la posaria en els termes d’organització interna, ja 
que, a pesar dels esforços que hi dedicam cada dia, encara no hem avançat el suficient. 

 
2. Quant pintaran el pas de vianants del carrer de la Caritat devora del Col·legi de Sant Salvador? 

 
Resposta: Aquest estiu. 
 
3. Després d’un any de legislatura, quan es podrà gaudir i utilitzar el nou punt verd de la Colònia? 

 
Resposta: Com vostè sap, s’han d’iniciar les modificacions de les NS pertinents. 
 
4. Després d’un any de legislatura, es veuen capaços de complir un acord de plenari de la legislatura 
anterior per demanar responsabilitats respecte al Poliesportiu de la Colònia de Sant Pere? 

 
Resposta: Sí, és un acord pendent que hem de tirar endavant. 
 
5. Després d’un any de legislatura, quin balanç fan respecte de la venda de productes de la marca D’Artà 
a l’edifici de l’Estació? 

 
Resposta: Les vendes han superat les millors expectatives que podíem tenir durant el primer any, arribar 
pràcticament als 60.000 € de venda és una gran notícia que ens dóna força per seguir desenvolupant el 
projecte de la marca D’Artà, al qual, pens, li queda molt de recorregut. Per veure la dimensió d’aquestes 
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vendes, les podem comparar amb la Fundació de Palma on, segons una notícia apareguda en els mitjans 
de comunicació, durant dos anys només han estat capaços de vendre 4.000 €. 
 
6. Han rebut queixes o ho saben què es artesans de la llatra tenen problemes per arrabassar la pauma 
dins el Parc Natural de Llevant? 

 
Resposta: Si, hem tengut alguna reunió amb ells i estam fent els tràmits amb el nou director del Parc per 
desbloquejar la situació. De fet, tenim la seva paraula que així serà i que tots els que vagin al Parc seran 
atesos per tal que ho puguin fer sense problemes. 
 
7. S’han adonat que a la depuradora hi ha molts de moscards? Tenen previst iniciar una campanya per 
eliminar aquesta plaga? 

 
Resposta:  És la primera notícia que en tenim; ho posarem en coneixement de la Conselleria de Medi 
Ambient, que n’és la responsable. Tenim material informatiu de la Conselleria sobre el moscard tigre, 
però sobre aquest cas concret és la primera notícia. 
 
8. Estan assabentats que hi ha una plaga de serps negres? Tenen previst qualque campanya per 
controlar-les? 

 
Resposta: No estam assabentats que hi hagi cap plaga. Ho consultarem. 
 
9. Quan disposarem de disquets horaris per poder aparcar a la plaça de l’Ajuntament? 

 
Resposta: A la plaça, s’hi pot aparcar sense disquets, però mirarem pressupost per tornar-ne a imprimir. 
 
10. Com està la campanya de la cuca barrinadora que afecta els garballons? 

 
Resposta: Hem editat uns fulletons informatius en col·laboració amb la Conselleria que es repartiran al 
Parc Verd, Ajuntament, Cooperativa i zones concretes de la Colònia. Seguim treballant amb el Parc 
Natural i feim proves per trobar-hi remei. Hem posat el guarda rural en contacte i col·laboració amb els 
tècnics del Parc i de l’Ibanat. Capdepera farà servir el mateix fulletó que nosaltres. 
 
11. Quan es començaren les obres del Monestir de Bellpuig? 

 
Resposta: Les obres començaran quan els tècnics del Consell ho trobin oportú; ara estam elaborant el 
conveni. 
 
12. Cada quin temps es fan nets els contenidors dels punts verds?  

 
Resposta: Cada 10 o 15 dies, o abans si hi ha alguna urgència. 
 
13. Després d’una any de legislatura, quan es farà la mudança de la Policia Local? 

 
Resposta: Vàrem dur al plenari de maig la modificació de crèdit per poder fer les obres; ho 
programarem per a setembre o octubre. 
 
14. Quan creuen que la màquina desbrossadora haurà passat per tots els camins rurals del municipi? 
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Resposta: Fan feina de manera constant i tan aviat com és possible. 
 

15. Quins camins rurals han apedaçat o a quins han donat una capa de rodolament d’aglomerat? 
 

Resposta: A dos que baixen de la carretera de Betlem, a Caloscamps i al camí del Parral. 
 
16. Després d’un any de legislatura, quines passes han fet per al retorn del tren Artà–Manacor o 
Artà–Manacor? 

 
Resposta: Per desgràcia la decisió no depèn de l’Ajuntament d’Artà i les passes no es poden fer des 
d’aquí; esperam que els partits que varen signar el document per al retorn del tren compleixin i es 
faci realitat. 
 
17. Després d’un any de legislatura, ens poden dir quines passes o converses han fet respecte a la 
ronda o circumval·lació de la Ma15 i Ma33?  
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar l’acta de la sessió de 25 d’abril de 2016. 
 
2. Acordar, per 7 vots a favor (PI, PSOE i AA) i 6 abstencions (UIA i PP): 
2.1. Aprovar inicialment el Reglament de la Comissió Municipal de Festes en els termes en què figura a 
l’expedient. 
2.2. Sotmetre el projecte de Reglament de la Comissió Municipal de Festes a un període d’informació 
pública, per termini de trenta dies, mitjançant un anunci publicat en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears i en el tauler d’anuncis de la corporació, a fi que el veïnat i les persones interessades 
legítimament puguin examinar l’expedient i formular reclamacions, objeccions o observacions.  
2.3. Concedir audiència prèvia a totes les associacions veïnals i de defensa de les persones 
consumidores i usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el Registre 
Municipal d’Associacions Veïnals i que el seu fi tingui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
2.4. Facultar el batle per subscriure i signar tota classe de documents relacionats amb aquest assumpte. 
 
3. Acordar, per unanimitat: 
3.1. Donar suport a la candidatura internacional i a la seva presentació davant la UNESCO perquè es 
declari la tècnica constructiva tradicional de la pedra en sec com a Patrimoni Cultural Immaterial de la 
Humanitat.  
3.2. Participar, d’aquesta manera, en el procés de preparació de la candidatura i notificar aquest acord al 
Departament de Medi Ambient del Consell de Mallorca, perquè el trameti a les institucions que pertoqui 
i consti en l’expedient de la candidatura. 
 
4. Acordar, per unanimitat: 
4.1. Instar el Govern balear a programar i realitzar, amb caràcter urgent, cursos de capacitació de policia 
local, a l’efecte d’augmentar significativament l’oferta potencial de persones que puguin participar en 
les convocatòries corresponents efectuades pels ajuntaments amb l’objectiu de cobrir la demanda i les 
necessitats de les seves plantilles de policia local.  
4.2. Remetre una còpia d’aquest acord a la Consellera d’Hisenda i Administracions Públiques del 
Govern de les Illes Balears i a la Federació d’Entitats Locals de les Illes Balears. 
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5. Acordar, per unanimitat: 
5.1. Expressar el compromís de l’Ajuntament d’Artà de suport a la lluita de les associacions LGTBIQ 
en el marc de la política municipal, una tasca d’inclusió i de respecte íntegre als drets i les 
reivindicacions d’aquestes associacions.  
5.2. Manifestar el compromís de l’Ajuntament en el desenvolupament del que s’exposa a la Llei per 
garantir els drets de lesbianes, gais, transsexuals, bisexuals i intersexuals, i per eradicar l’homofòbia, 
transfòbia i bifòbia, i construir un camí d’inclusió i de normalització per poder rebutjar, en el municipi, 
l’homofòbia, la transfòbia i la bifòbia.  
5.3. Donar suport i promoure pràctiques educatives, formatives, de sensibilització dins les àrees de 
l’Ajuntament i la resta d’entitats municipals. 
Com a representació simbòlica, en aquesta moció es proposa que, en el temps corresponent a la 
celebració de l’Orgull, s’integri a les balconades de l’Ajuntament la bandera que caracteritza la 
comunitat LGTBIQ, expressió pública del compromís que la corporació municipal aprova amb aquesta 
moció, un compromís que genera vincles amb les diversitats i un compromís que desperta la inclusió i 
el respecte, tenint present les situacions de dificultats i manca de llibertats, des del passat, fent palesa 
una aposta ferma i transparent amb el present i el futur vers tota la comunitat. 
 
9. Acordar, per unanimitat: 
9.1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 15/2016 del pressupost en vigor, en 
la modalitat de crèdit extraordinari i suplement de crèdit per a l’aplicació del superàvit pressupostari 
amb càrrec al romanent de tresoreria per a despeses generals, el detall del qual és el següent: finançar 
inversions sempre que durant la vida útil de la inversió aquesta sigui financerament sostenible, per la 
quantitat de 120.157,81 euros. 
El resum de les aplicacions pressupostàries a què es destinarà el superàvit pressupostari segons allò que 
estableix l’apartat anterior serà el següent:  
Altes en aplicacions de despeses 
Suplement de crèdit 
Apl. pressup. Descripció Increment 
1611 62200  Proveïment i distribució d’aigua 3.047,20 
9330 63200 Gestió del patrimoni 10.130,57 
1611 61900 Proveïment i distribució d’aigua. Sanejament 69.059,02 
 Total suplements de crèdit 82.236,79 
Crèdit extraordinari 
Apl. pressup. Descripció Increment 
4250 63300 Energia  11.367,95 
1622 60000 Inversió per a  l’adquisició del solar del Parc 

Verd 
26.553,07 

 Total 37.921,02 
Total de l’increment de la modificació: 120.157,81 € 
Altes en aplicacions d’ingressos 
Apl. pressup. Descripció Increment 
870 00 Romanent de tresoreria per a despeses 

generals 
120.157,81 

 Total 120.157,81 
9.2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears 
per un termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades el podran examinar i presentar 
reclamacions davant del Ple. Considerar definitivament aprovat l’expedient si, durant el termini 
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esmentat, no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per 
resoldre-les. 
 
10. Acordar, per 7 vots a favor (PI, PSOE i AA) i 6 vots en contra (UIA i PP): 
10.1. Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 16/2016, en la modalitat de transferència de 
crèdits entre aplicacions de diferent àrea de despeses, d’acord amb el detall següent: 
Altes en aplicacions de despeses 

Aplicació pressupostària 
Descripció Euros 

Progr. Econòmica 

01 9201 22799 01 Treballs altres empreses 45.190,00 

 Total de despeses 45.190,00 

Baixes en aplicacions de despeses 

Aplicació 
pressupostària 

Descripció Euros 

Econòmica   

1701 12000 01 Administració gral. Medi Ambient  6.613,00 

1701 12006 01 Administració gral. Medi Ambient 227,00 

1701 12100 01 Administració gral. Medi Ambient 5.290,00 

1701 12101 01 Administració gral. Medi Ambient 5.927,00 

1701 12103 01 Administració gral. Medi Ambient 1.049,00 

1701 15000 01 Administració gral. Medi Ambient 1.498,00 

1701 16000 01 Administració gral. Medi Ambient 7.000,00 

3401 13101 01 Administració gral. Esports 12.083,00 

3401 15000 01 Administració gral. Esports 1.041,00 

3401 16000 01 Administració gral. Esports 4.462,00 

 Total de baixes per anul·lació 45.190,00 

10.2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears 
per un termini de quinze dies, durant els quals les persones interessades el podran examinar i presentar 
reclamacions davant del Ple. Considerar definitivament aprovat l’expedient si, durant el termini 
esmentat, no es presenten reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per 
resoldre-les. 
 
11. Acordar, per unanimitat: 
11.1. Aprovar inicialment la modificació de la base 55, de tancament i liquidació del pressupost, amb 
una nova redacció de l’últim paràgraf, el qual queda redactat de la manera següent: 
“Base 55. Tancament i liquidació del pressupost 
[…] 
En el supòsit que la liquidació pressupostària se situï en superàvit, aquest es podrà aplicar a les 
destinacions i amb les condicions establertes a l’article 32 i la disposició addicional sisena de la  Llei 
orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera.” 
11.2. Exposar al públic l’expedient i la documentació preceptiva durant un termini de quinze dies des de 
la publicació d’aquest anunci, a l’efecte de reclamacions i al·legacions. Considerar definitivament 
aprovada aquesta modificació si durant el termini esmentat no es presenten reclamacions. 
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El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 
 
 


